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Z A P I S N I K 

 

Sednici je predsedavao Kolë Berisha, predsednik Skupštine Kosova, a  pomagao mu je 

Xhavit Haliti, član Predsedništva. 

 

Predsednik je konstatovao da sednici prisustvuju 76  poslanika i proglasio njen rad 

otvorenim. 

 

Skupština je  odvijala radove ovim   

 

D N E V N I M   R E D O M 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa  prošle sednice; 

3. Drugo razmatranje Nacrta zakona o Operi, Baletu i Filharmoniji Kosova; 

4. Drugo razmatranje Nacrta zakona o zaštiti od  elementarnih nepogoda i drugih 

nepogoda; 

5. Prvo razmatranje Nacrta zakona o izmeni i dopuni Zakona o arhivskoj gradji i 

arhivama; 

6. Prvo razmatranje Nacrta zakona o podsticanju, zaštiti i promovisanju dojenja 

odojčadi majčinim mlekom; 

7. Prvo razmatranje Nacrta zakona o geološkim istraživanjima; 

8. Razmatranje predloga o imenovanju g.Altay Suroy za zamenika ministra 

Pravde; i  

9. Razmatranje Konačnog izveštaja  o budžetu 2005. godine 

UNITED NATIONS 

United Nations Interim 

Administration 

Mission 

in Kosovo 

 
UNMIK 

NATIONS UNIES 

Mission 

d’Administration 

Intérimaire des 

Nations Unies au 

Kosovo 



1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Na predlog predsednika, Skupština je usvojila predloženi dnevni red za ovu sednicu, uz 

ove dopune: 

 

1. Usvajanje plana  dinamičnosti i funkcionalizacije Skupštine; i  

2. Povećanje broja članova  funkcionalnih  komisija. 

 

2. Usvajanje zapisnika sa plenarnih sednica, održanih 11, 12. i 15. maja 2006. 

godine 

 

Zapisnici sa prethodnih sednica su usvojeni, uz primedbu poslanika Ramadan 

Kelmendi, budući da nije evidentirana njegova diskusija o stanju na Prištinskom 

Univerzitetu. 

 

3. Usvajanje plana  dinamičnosti i funkcionalizacije Skupštine 

 

Predsednik je informisao poslanike u vezi sa planom koji predvidja dinamičnost i 

funkcionalizaciju  rada Skupštine i njenih radnih tela. 

 

Poslanik Nait Hasani (PDK), izneo je zabrinutost povodom slučaja u Maloj Kruši, koji  

se dogodio pre nedelju dana.  

 

Tog dana, stanovnici Male Kruše: majke, žene i deca – siročad  su još jednom, ovoga 

puta, od gadjanja suzavcem i  pucnjima, doživeli  strah i užas, što ih je podsećalo  na 

njihove najteže dane, kada su izgubili njihove najmilije - muškarce i decu. Iz 40 

albanskih kuća Male Kruše oteto je i kidnapovano 114 muškaraca od  njihovih suseda 

Srba, koji su nestali i još uvek se, od tog dana – 26. marta 1999. godine, o njihovoj 

sudbini   ništa ne zna.  

U Maloj Kruši došli su kriminalci u pratnji UNMIK-a, da bi obišli njihova imanja. 

On je  tražio da Skupština formira jednu Istražnu komisiju, koja bi se bavila slučajem 

Kruše i ubrzala  proces   pronalaženja nestalih. 

 

Alush Gashi je, u ime  Parlamentarne grupe LDK,  tražio od odgovornih organa za 

pitanja bezbednosti pismenu iformaciju o dogadjaju u Maloj Kruši. On je podržao plan 

reformi dinamičnosti i  funkcionalizacije rada Skupštine. 

 

Gjylnaze Syla je, u ime Parlamentarne grupe AAK, rekla  da je incident u Maloj Kruši 

jedna  nepotrebna provokacija. Skupština  mora biti zvanično informisana o ovom  

incidentu. 

Ona je dodala da podržava plan reformi rada Skupštine. 

 

Jakup Krasniqi je, u ime Parlamentarne grupe PDK, rekao da  dogadjaj u Maloj Kruši 

pokazuje slabosti sistema bezbednosti i pravde na Kosovu, koji treba da se reformišu. 

Skupština treba da formira jednu Istražnu komisiju, radi istrage dogadjaja u Maloj Kruši. 

 



On je podržao plan  dinamiziranja i funkcionalizacije Skupštine. 

 

Teutë Sahatçija je, u ime Parlamentarne grupe ORA, rekla da  podržava uznemirenja 

njenih prethodnih govornika o dogadjaju koji se dogodio u Maloj Kruši. 

Ona je podržala plan reformi rada Skupštine. 

 

Gjergj Dedaj je,  u ime Parlamentarne grupe „Za integraciju“,  rekao da dogadjaj u 

Maloj Kruši predstavlja jednu provokaciju. Skupština treba da se informiše i da izlazi sa 

jednim stavom o tome šta se desilo u Maloj Kruši. 

Plan reformi rada Skupštine mora biti supstancijalan. 

 

Džezair Murati je, u ime Parlamentarne grupe „6+“, rekao da podržava uznemirenja 

njegovih prethodnih govornika o dogadjajima u Maloj Kruši. 

On je podržao plan reformi rada Skupštine. 

 

Predsednik je rekao da imamo dva predloga: a) Da Skupština formira Istražnu komisiju 

o dogadjaju u Maloj Kruši; i  b) Da Skupština bude zvanično informisana o dogadjaju u 

Maloj Kruši. 

 

Sabri Hamiti je rekao da, o ova dva predloga, ne treba glasati bez  prethodnih 

konsultacija izmedju parlamentarnih grupa.  

 

Nexhat Daci je rekao da je dogadjaj u  Maloj Kruši  bolan - kada se ima u vidu ne daleka 

prošlost ovog sela. Pre iznošenja nekog predloga na glasanje, mora se voditi računa o 

ovom dogadjaju. Ni Ministarstvo unutrašnjih poslova, niti Ministarstvo pravde, nisu  bila 

informisana o onome šta se dogodilo. Vlada treba što pre, o ovom dogadjaju, informisati 

Skupštinu. 

 

Xhavit Haliti je tražio da se  ne glasa  o nijednom predlogu  u vezi dogadjaja u Maloj 

Kruši. 

Skupština treba da  nastavi sa usvajanjem izmena i dopuna Poslovnika Skupštine. 

 

Gani Koci je predložio da Skupština ne usvaja  na današnjoj sednici predložene izmene, 

budući da ima potrebe i za drugim izmenama i dopunama. 

 

 

Nakon ovih diskusija,  predsednik je  izneo  na pojedinačno glasanje predložene 

amandmane o izmeni i dopuni  Poslovnika Skupštine. 

 

Skupština je usvojila  amandmane 1, 2, 3, i 4. 

 

Nakon toga predsednik je izneo na glasanje amandmane u celini. Ishod glasanja je bio 

sledeći: 

 

 Za.................. 74; 

 Protiv..............  2. 



Predsendik je konstatovao: Skupština Kosova je, većinom glasova, uvosjila  izmene i 

dopune Poslovnika Skupštine.        

 

4. Drugo razmatranje Nacrta zakona o operi, baleta i filharmonije Kosova 

 

Predsednik je upoznao poslanike Skuštine  u vezi sa procedurama razmatranja ovog 

zakona, kao i oizveštajima glavnih komisija  i Odgovorne komisije – Izvveštajne 

komisije.  

 

On je stavio na glasanje  amandmane Komisije za obrazovanje, nauku, tehnologiju 

kulturu i sport.  

 

Skupština je usvojila sledeće amandmane:  1, 2, 3, 4, 5, 6,  i 7.  

 

Sabri Hamiti je predložio da se o drugim amandmanima glasa u paketu, jer su oni 

povezani međusobom. 

 

Jakup Krasnići je podržavao ovaj predlog. 

 

Predsednik je  predlog Sabri Hamitija stavio na glasanje. Rezultat glasanja je sledeći: 

 

 Za ....................................47, 

 Protiv...............................   4. 

 

Predsednik je stavio na glasanje amandmane od 8. do 61. rezultat glasanje je sledeći: 

 

 Za ...................................  60, 

 Protiv...............................    4. 

 

Zatim predsednik je stavio na glasanje Nacrt zakona u celini. Rezultati glasanja su 

sledeći: 

 

 Za ..................................... 57, 

 Protiv.................................  2. 

 

Predsednik je konstatovao:  Skupština Kosova usvaja večinom glasova Zakon o operi, 

baljedu i filharmoniji Kosova. 

 

5. Drugo razmatranje Nacrta zakona o zaštiti od prirodnih i drugih nepogoda 

 

Predsednik  je informisao  poslanike Skupštine u vezi  procedura razmatranja ovog 

Nacrta zakona kao i o izveštajima glavnih komisija i Odgovorne komisije – izveštajne 

komisije. 

 

On je stavio na glasanje  amandmane  Komisije za  pripravnost i emergenciju. 



Predsednici parlamentarnih grupa tražili su  da se predloženi amandmani  od strane 

Odgovorne komisije na ovaj Nacrt zakona, glasaju odjednom. 

 

Predsednik je stavio na glasanje predložene amandmane od 1-24. rezultati glasanju su 

sledeći: 

 

 Za..................................62, 

 Protiv ...........................  2. 

 

Zatim je predsednik stavio na glasanje  Nacrt zakona či amandmane u celini.Rezultat 

glasanja je sledeći: 

 

 Za ................................. 62, 

 Protiv.............................  2. 

 

Predsednik je konstatovao: Skupština Kosova usvaja zakon o zaštiti od prirodnih i drugih 

nepogoda. 

 

6. Prvo razmatranje Nacrta zakona o izmenama i dopunama Zakona o 

arhivskoj građi i arhive. 

 

Predsednik je pozvao predlagaća da pred poslanicima Skupštine obrazloži ovaj  Nacrt 

zakona. 

 

Poslanik Nimon Aljimusaj, u ime Komisije za obrazovanje, nauku, tehnologiju, kulturu, 

omladinu i sport  - predlagać Nacrta zakona – obrazložio je potrebu za  izmenu i dopunu  

Zakona o arhivskoj građi i  i arhiva. 

 

Posle razmatranja ovog Nacrta zakona od strane podpredsednika Komisije, Nimona 

Aljimusaj, predsednik je otvorio diskusiju o razmatranju ovog zakona u načelu. 

 

Mišljenja, primedbe i sugestije u vezi sa ovim Nacrtom zakona podneli su sledeći 

poslanici: 

Salja Ahmeti, Myrvete Drešaj, Nuran Maljta, Sabit Rrahmani, Genc Gorani i Nekibe 

Keljmendi. Njihove diskusije su  priložene transkriptu. 

 

Nakon ovih diskusija, predsednik je stavio na glasanje ovaj Nactrt zakona. Rezultati su 

sledeći: 

 

 Za ..................................66, 

 Protiv..............................  1. 

 

Predsednik je konstatovao: Skupština Kosova je usvojila unačelu Nacrt zakona o izmeni i 

dopuni Zakona o arhivskoj građi i arhiva. Skupština je zadužila posebne komisije i 

Komisiju za obrazovanje, nauku, tehnologiju, kulturu, omladinu i sport Odgovornu 



izveštajnu komisiju, da tokom sledeži dva meseca  razmatraju ovaj Nacrt zakona i da 

Skupštini podnesu izveštaje sa preporukama za usvajanje. 

 

7. Prvo razmatranje Nacrta zakona o podsticanju, zaštitu i promovisanju  

dojenja . 

 

Predsedavajući je pozvao predlagaća da obrazloži ovaj Nacrt zakona  ispred poslanika 

Skupštine. 

 

Zamenik ministra  Fadilj Kryeziu, u ime kosovske Vlade je obrazložio  potrebu za 

normiranje ove oblasti novim zakonom, kao i cilj objektive koje će se ostvariti njegovom 

primenom. 

 

U nastavku, zamenik ministra  Kryeziu je objasnio strukturu ovog Nacrta zakona. 

 

Posle obrazlofženja ovog Nacrta zakona  od strane zamenika ministra Kryeziu, 

predsedavajući je otvorio diskusiju oko njegovog razmatranja unečelo. 

 

Mišljenja, primendbe i sugestije u vezi ovog Nacrta zakona dali sldeći poslanici: Nafije 

Beriša, Fljora Brovina, Zyljfije Hundozi, Teuta Sahatčija, Špresa Murati, Ferid Agani, 

Behdžet Brajšori, Nekiube Keljmendi,  Sabri Hamiti, Nurišahe Huljaj, Teuta Hadri i 

Aljuš Gaši, koji su dodati transkriptu. 

 

Nakon ovih diskusija, predsedavajući je stavio na glasanje usvajanje ovog Nacrta zakona. 

Rezultati su sledeći: 

 

 Za ..............................61, 

 Protiv.........................  9. 

 

Predsedavajući je konstatovao: Skupština Kosova je usvojila u načelu  Nacrt zakona o 

podsticanju zaštitu i promovisanju dojenja. Skupština je zadužila posebne komisije  i 

Komisiju za zdravstvo, rad i socijalno pitanja Odgovorne izveštajne komisije  da  u roku 

od 2 meseca orazmotri ovaj Nacrt zakona i Skupštini podnese izveštaje sa preporukama o 

usvajanju. 

 

8. Prvo razmatranje  Nacrt zakona o geološkim istraživanjima. 

 

Predsednik je  pozvao predlagaća da obrazlaže  ovaj Nacrt zakona ispret poslanika 

Skuipštine. 

 

Ministar, Ethem Čeku, u ime kosovske Vlade, je obrazložio  potrebu za normiranje ove 

oblasti novim zakonom, kao i cilj i objektive koje će se ostvariti njegovom primenom. 

 

U nastavku je Ministar Čeku objasnio strukturu ovog Nacrta zakona. 

Posle obrazloženja ovog Nacrta zakona od strane ministra Čeku, predsednik je otvorio 

diskusiju u vezi  razmatranja Nacrta zakona u načelu. 



Mišljenja, primedbe i sugestije  u vezi sa ovim Nacrtom zakona dali su sledeći poslanici: 

Ibuš Jonuzi, Salja Berišaj, Dževdet Neziraj, Genc Gorani, Džezair Murati, Hiljmi 

Ahmeti, Behdžet Brajšori i Bajruš Džemajlji.  Njihove diskusije su priložene u 

transkriptu. 

 

Nakon ovih diskusija predsednik je stavo na glasanje ovaj Nacrt zakona. Rezultati 

glasanja su sledeći: 

 

 Za ..............................72, 

 Protiv..........................  1. 

 

Predsednik je konstatovao: Skupština Kosova usvaja u načelu  Nacrt zakona o geološkim 

istraživanjima. Skupština je zadužila posebne komisije i Komisiju za privredu, trgovinu, 

industriju, energetiku, transport i telekomunikacije – Odgovornu inveštajnu komisiju – da 

u roku od 2 meseca razmatraju ovaj Nacrt zakona i da Skupštini podenese izveštaje sa 

preporukama o usvajanju.  

 

Predsedavajući je zaključio današnju sednicu u  13,20 časova. 

 

Petak, 02.06.2006. godine 

Nastavak sednice 

 

Sednicom je predsedavao Džavit Haljiti, član  Predsedništva Skupštine Kosova, i  

 konstatovao je  da   sednici prisustvuje  71 poslanik,  i otvario je  raspravu u vezi naredne 

tačke dnevnog reda.  

 

9. Razmatranje predloga Vlade Kosova  za imenovanje  g-dina. Altay Suroy  za 

zamenika ministra Pravde.  

 

Predsedavajući je  od  šefova paralamentarnih grupa zatražio da se izjasne o proceduri za 

imenovanje zamenika ministra Pravde ,  jer  Parlamentarna Grupa DPK-a  je bila 

mišljenja da zamenika ministra ne treba da imenuje Skupština već Vlada Kosova.  

 

Aljuš Gaši, je u ime Parlamentarne grupe  DSK-a  zatražio  objašnjenje  od Premijera i   

SPGS-a  u vezi imenovanja  zamenika ministra, istakao je da je  predlog Parlamentarne 

grupe DPK-a   prihvatljiv. 

 

Đuljnaze Sulja,  je u ime Parlamentarne grupe ABK-a istakla  da podržava predlog  

njenog predhodnika.  

 

Džezair Murati,  je u ime Parlamentarne grupe 6+  zatražio da se imenovanje  zamenika 

ministra pravde  odloži za narednu sednicu.  

 

Predsedavajući je u nastavku zaključio da se : zahtevom predstavnika  Parlamentarne 

grupe  6+,  koji su ujedno i predlagači   kandidata  za   zamenika ministra Pravde,  

imenoivanje odlaži se za narednu sedicu. 



10. Razmatranje predlogodluke  Predsedništva Skupštine za   povećanje  broja 

članova  u funkcionalnim komisijama 

 

Predsedavajući  je informisao poslanike o predlogu Predsedništva,  da  zahtev 

Parlamentarne  grupe „Za integraciju“  da i   njihovi  članovi budu uključeni u  

funkcionalnim komisijama  i predlože Skupštini da se poveća broj  članova  u 

funkcionalnim komisijama od 12 na 14,  i to:  

 

-    šest (6) članova iz Parlamentarne grupe  „ Za integraciju“ i   dva (2)  iz parlamentarne 

     grupe  DPK-a. 

-    osam (8) članova iz Parlamentarne grupe DSK-a.  

 

Predsedavajući je stavio na glasanje predlogodluku  za imenovanje članova 

parlamentarnih komisija.  Rezultat glasanje je bio sledeći: 

 

 Za ............. 68 

 Protiv........   6 

 

Predsedavajući je   zaključio:  Skupština Kosova  većinom glasova donosi sledeću: 

 

O D L U K U   

 

  Povećanje  broja  članova u funkcionalnim komisijama  od  12 na 14 članova.  

 

11. Razmatranje  završnog  Izveštaja  budžeta  za  2005. godinu 

 

Predsedavajući, Xhavit Haliti,  pozvao je Ministra privrede i financije, g-dina. Hakija 

Shatrija, da pred poslanicima Skupštine obrazloži Završni izveštaj  budžeta  za 2005. 

godinu.  

Ministar privrede i  financije, g. Haki Shatri je na početku istakao  da  je Zakon o budžetu  

za  2005. godinu  usvojen je  dva meseca kasnije zbog zadnjih  izbora u  2004. godine i  

konstituisanja  glavnih institucija u decembru  2004. godine.  

Podaci  bilansa stanja  imovine  i fondova,   31.12.2005. godine   izveštajne godine  

nastavljeni  su konsolidovanjem stabilnog budžeta. Negativne promene između troškova 

koji  su bili  696 miliona €, i prihoda  koji su bili 628 miliona  €, pokriveni su  od  rezerva 

gotovog novca  u iznosu od  68 miliona €.  Kao rezultat  rezerva gotovog  novca  

31.12.2005. bio je  104 miliona,  tu su obuhvaćeni  i  9 miliona  €,   koji su  budžetski 

prihodi  određenih budžetskih organizacija  i  u celokupnosti  rezerva  dostiže  na  114 

miliona €.  Ako imamo u vidu,  da je  na početku ove godine  uspešno   realizovana 

konferencija sa donatorima  za budžetsku podršku,   i  tom prilikom Kosovu  je  obećano  

57 miliona €, budžetske podrške,  i iz ove konstatacije  proizilazi  da se ove godine  i dve 

naredne godine  Kosovo   neće suočavati sa  problemom nedostatka budžetskih sredstava. 

Plan prihoda  je  realizovan 98%, prihodi  su  realizovani u unutrašnjosti,  obeleženo je   

povećanje  u odnosu na  prihode sa granica,  i to je uticalo  na poboljšanje strukture  

fiskalnih prihoda . Postoje dva  izvora prihoda  koje nisu realizovani, prvi  su,  sopstveni 

prihodi  opština  realizovani su samo 71%,  znači 10 miliona  € manje  nego što je 



predviđeno,  i drugi, nisu realizovani predviđeni prihodi  od taksa  za   licenciranje  

telefonije,  znači  drugog  operatora  mobilne telefonije.  

Zakonom o budžetu za 2005. godini  granice budžetskih troškova su limitirane na   

744.881.00  €  miliona, u tom iznosu obuhvaćeni su i dva  zajma duga Vlade,  za KEK  i 

Aerodrum u iznosu od  22 miliona  €,  to znači  da su  realni troškovi  utvrđeni   na 

granici  722.881.00 €.  Budžetski troškovi u 2005. godini  su bili  696.121.000 €   imajući 

u vidu i zajam  od 22 miliona €,  ako smanjimo  zajam onda  će realni troškovi za  

2005.godinu  biti  674.121.000 € ili  10% manje nego u 2004. godini,  takodje  10% 

manje nego  u budžetskoj  podeli  za 2005. godinu. Glavne karakteristike troškova u  

2005. godini su,   smanjenje troškova  u odnosu na 2004. godinu i u odnosu  na podele  u 

2005. godini.  Glavna štednja  na osnovu smanjenja troškova u kategoriji roba i usluga  je   

24%  u odnosu  na prethodnu godinu,  i  10% u odnosu na budžetsku podelu 2005. 

godine.  U nijednoj  kategoriji troškova  nisu   prevaziđeni  budžetski troškovi  predviđeni 

Zakonom o budžetu  za 2005. godinu. 

Kapitalni  troškovi utrošeni  su samo 87.5%,  znači zabeleženo je smanjenje za  22.7% u 

odnosu na  2004. godinu.  

U nastavku je Ministar Shatri  govorio o strukturi troškova  i o troškovima prema 

budžetskim organizacijama.  

 

Naser Osmani je rekao da će diskutovati u ime PG LDK, ali i u svojstvu predsednika 

Komisije za budžet i finansije, dodajući da je Komisija za budžet i finansije Skupštine 

Kosova razmotrila fiskalne aktuelnosti i izveštaj analiza i ekonomskih aktivnosti za 

period janaur – decembar 2005. godine, izrađen od strane jedinice MPF za fiskalno 

izveštavanje.  

 

Izrađen izveštaj od strane MPF je kompletniji u odnosu na protekle godine i kako bi u 

tom pravcu bilo još uspešnije, MPF treba da donese administrativna uputstva u vezi sa 

ovim pitanjem. Finansijski prikaz za fiskalnu 2005. godinu jasno prikazuje bilans stanja 

imovine i fondova, uključujući gotov novac u banci, gotov novac u kasi, fond depozita, 

fond privatizacije, koji nije na raspolaganju budžeta, niti u službi kosovske privrede i za 

ta sredstva treba podneti odvojen i transparentan izveštaj odgovarajuće institucije. U 

nastavku je tražio od Vlade da poboljša postupak stvaranja osnove tačnijih podataka, 

kako bi se eliminisali „suvišnici korisnici“. To bi omogučilo Vladi da sprovodi preporuku 

parlamenta za raspodelu sredstava u iznosu od 6. miliona evra kao što je odlučeno za 

povečanje penzija. Vlada treba da izradi poseban izveštaj za sva sredstva koja su još od 

početka izdvojena za KPA iz budžeta Kosova, kako bi se prikazalo da li su ta sredstva 

potrošena namenski, ne zadržavajući se na kategoriju kapitalnih troškova. 

 

Jakup Krasnići, u svojstvu predsednika Parlamentarne grupe PDK, rekao je da je 

Ministarstvo za privredu i finansije dužno da podnese godišnji finansijski izveštaj do 21. 

marta tekuće godine. U ovom slućaju to se dešava početkom juna 2006. godine, znaći sa 

dva meseca zakašnjenja. Izveštaji generalnog revizora, naročito za 2005. godinu, iznose 

mnog brojne zloupotrebe konsolidovanog budžeta Kosova, a izveštaj Vlade ne spominje 

ništa od toga o čemu se toliko mnogo govori i piše danas na Kosovu. U lošem korišćenju 

budžeta ne zaostaju iza Vlade, ni Skupština, ni Predsedništvo Kosova, a ni opštine. U 

tome prednjaće naročito veće opštine odakle dolaze pojedini članovi bivšeg i sadašnjeg 



kabineta. U izveštajima svih budžetskih jedinica nedostaje transparentnost, stavke su 

iznete sintetički, izostaje analitika u celosti kako za prihode, tako i za rashode. Takav 

način izveštavanja navodi nas na razmišljanje i uvereni smo da to ima za cilj prikrivanje 

budžetske krađe i drugih nezakonitih radnji. U okviru tih stavki nema analitike koja bi 

omogućila poreskim obveznicima da vide kako je korišćen i kako se koristi njihov novac. 

To se ne omogućava ni poslanicima Parlamenta. Takav način izveštavanja krajnje 

onemogućuje transparentnost, pokriva sva loša iskorišćavanja i krađe izvršene u 

Konsolidovanom budžetu Kosova. Druga karakteristika budžeta za 2005. godinu jeste da 

dominiraju prihodi u iznosu od 443 miliona evra, u unutrašnjim prihodima ima 

zaostajanja i umesto 34.800.000 evra ubirano je 24. miliona evra, dakle preko 10. miliona 

evra manje. U odnosu na 2004. godinu, u 2005. godini kapitalne investicije su smanjene 

za 43. miliona evra. Ovaj izveštaj predstavlja još jedno svedočenje da Skupština treba da 

oduzme poverenje ovom vladinom kabinetu dok nije postalo isuviše kasno.  

 

Mazlom Kumnova, u ime Parlamentarne grupe AAK, rekao je da još na početku 

možemo konstatovati da je u menažiranju budžetom od strane naših institucija 

zabeleženo vidno poboljšanje u odnosu na prethodni period. Takođe, ovaj izveštaj po prvi 

put prikazuje i finansijske aspekte privatizacije, ali ne i za KPA. Povečanje prihoda za 4,3 

% i smanjenje pokazatelja troškova za 7,1% predstavljaju znak ohrabrenja, s jedne strane, 

dok se ponovo suočavamo sa deficitom od 68 milona evra, s druge strane. Takođe i stopa 

od 97,9 % ubiranih prihoda predstavlja znak stabilnog budžeta, iako još uvek ostaje u 

kvoti pokazatelja krajnjeg siromaštva. Nema sumnje da ostaje da se razgovara o 

administrativnoj nesposobnosti opština za ubiranje poreza, što je još uvek daleko od 

planske realizacije. Dakle, ostaje da se radi na stvaranju odgovorne administracije za 

efikasnije ubiranje i korišćenje javnog novca. S druge strane, grantovi po opštinama koji 

su vrlo diskutabilni po kriterijima, uglavnom se troše za plate i dnevnice. To znači da 

smo još uvek daleko od strategije da se poreskom obvezniku vrati ono što mu se oduzima 

u razmeni za usluge prema građanima potrebnim investicijama u korist svih građana. 

Nema sumnje da ostaje da se još mnogo toga učini u pogledu zdravijeg menažiranja 

javnim finansijama, u čemu se zapaža pojačano angažovanje Ministarstva za privredu i 

finansije, naročito ove godine. 

 

Nazim Jašari, u ime Parlamentarne grupe ORA, na početku je rekao da za Skupštinu 

predstavlja događaj kada se raspravlja bilo o usvajanju budžeta, što se obično događa na 

kraju svake kalendarske godine, bilo kada se raspravlja o načinu trošenja budžeta. 

Nažalost, u Skupštini to ne predstavlja događaj, jer naš pristup prema javnom novcu je 

takav za koji, ja kao poslanik ili paralamentarna grupa kojoj pripadam, želimo da se 

promeni i da bude veoma odgovoran, da od tog javnog novca imamo što više usluga i 

dobara za građane Kosova. To se ne može dogoditi, jer prosto odnos snaga u ovoj 

Skupštini prosto čini mogućim samo jedan duh rada ove Skupštine. Izveštaj je u 

Skupštini predat 12. aprila, dakle pre 12 dana, ali to su 12. dana premašivanja rokova, to 

su 12. dana kršenja zakona, za koje u jednom normalnom demokratskom društvu ministar 

ne bi bio pozvan na odgovornost od strane opozicije, već od strane svoje partije, a to se 

kod nas ne događa. U nastavku, on je rekao da izveštaj koji nam je predočen predstavlja 

vrlo uopšten izveštaj. Mi smo u Komisiji o tome načelo raspravljali. Predsednik Komisije 



je rekao da je on jednoglasno usvojen. Moram da to demantujem, jer nije usvojen niti se o 

tome uopšte glasalo. 

Zahteva se od odvog Ministarstva i Vlade da izvrši izmenu načina ubiranja prihoda.  

 

Ferid Agani je rekao da Parlamentarna grupa za integraciju smatra da je ovaj dokumenat 

mogao biti kompletniji, mogao je imati naglašenju analitičku komponentu na osnovu 

čega bi kao poslanici mogli da donosimo sveobuhvatne zaključke o efikasnosti 

finansijskog menažiranja budžetom za 2005. godinu. U nastavku, on se usredsredio na 

budžetsku organizaciju Ministarstva zdravlja, zadržavajući se na pojedine tačke. Način 

korišćenja budžeta za 2005. godinu predstavlja jasnu potvrdu velikih propusta u procesu 

izrade budžeta za sektor zdravstva. Smatram da u Ministarstvu za privredu i finansije 

nedostaje osećajnost za specifičnosti sektora zdravstva i na neki način načela koja važe za 

druge sektore društvenog života nastoji se da se prepolove i za sektor zdravstva i na taj 

način se stvaraju vrlo naglašene poteškoće u funkcionisanju usluga unutar ovog sektora, 

elaborirajući to konkretnim primerima. U nastavku on je rekao da treba da izvučemo 

pouke iz grešaka i da se one ne ponove, da se izvrši redistribucija malih finansijskih 

sredstava koje postoje i da se na taj način omogući konsolidacija zdravstvenih usluga. 

 

U raspravi su učestvovali i sledeći poslanici: Nadžije Doči, Demir Ljimaj, Ragip 

Zekoli, Safete Hadrđonaj, Ramadan Keljmendi, Gani Koci, Meljihate Termkoli, 

Bajruš Džemajlji, Behdžet Brajšori, Dževdet Neziraj, Seljvije Haljimi, Hatidže 

Hodža. Diskusije ovih poslanika predstavljaju integralni deo transkripta sa plenarne 

sednice. 

 

Nakon rasprave, ministar Haki Šatri je dao neka objašanjenja i odgovore na poslanička 

pitanja. 

 

Predsednik parlamentarne grupe LDK, g. Aljuš Gaši je rekao da današnja rasprava o 

budžetu na sreću demonstrira da smo kao demokratske institucije i Skupština došli na taj 

nivo da se bavimo budžetom, da raspravljamo i ulažemo maksimalne napore da budžet 

Kosova bude što veći, da se što bolje troši u interesu građana Kosova i da tokom tog 

procesa bude potpune institucionalne transparentnosti. 

 

Parlamentarna grupa LDK podržava preporuku Komisije za budžet i finansije i uvodno 

izlaganje koje demonstrira da u budžetu Kosova nema budžetskih prekoračenja. Kao 

parlamentarna grupa zahtevamo od Ministarstva i Vlade pojačano angažovanje u ubiranju 

taksi i izmeni odnosa osnivanja budžeta između onoga što se postiže od carine i 

naplačivanja poreza u celini.  

 

Kao pozicija, od ministra zahtevamo da sve analize koje traži opozicija blagovremeno i 

transparentno obezbedi. Na dan izbora Vlade garantovali smo institucionalnu korektnost i 

transparentnost i imamo sve razloge da stojimo na toj političkoj odluci. Zahtevam da se 

nakon okončanja ove rasprave donese odluka u okviru Poslovnika, dodajući da smo 

spremni da glasamo za ovaj budžet.  

 



Predsedavajući Džavit Haliti: U skladu sa Poslovnikom Skupštine i na zahtev 

Ministarstva finansija i parlamentarne grupe stavljam na glasanje usvajanje Izveštaja 

Ministarstva za privredu i finansije. 

 

Predsedavajući je konstatovao da je u sali prisutno 69 poslanika, što znači da postoji 

kvorum za odlučivanje. Rezultat glasanja je bio sledeći: 

 

 Za .................. 52; 

 Protiv ............  21. 

 

Predsedavajući je konstatovao da je Skupština Kosova većinom glasova usvojila Završni 

izveštaj o budžetu za 2005. godinu.  

 

Predsedavajući je zaključio sednicu u 19,15 časova. 

 

Predsednik Skupštine Kosova 

                          Kolj Beriša 

 

Zapisnik zastavio: 

 

Sektor za plenarna i  proceduralna pitanja 

 

 

 


